

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 698b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Commissioner for Human Rights issues statement on International Day of Tolerance

Strasbourg, 15.11.2006 - On the occasion of the International Day of Tolerance (16 November), Commissioner Thomas Hammarberg stressed that European governments need to take stronger action to ensure that the current increase in Xenophobia, Islamophobia and anti-Tziganism is curtailed.

"I fear that if European governments do not take stronger action, these trends will become irreversible," the Commissioner said. "Governments should actively protect the ideals on which most of Europe has been built. It has to be recognised that the weakened social support structures as well as unemployment are among the root causes of some xenophobic tendencies. Economic policies which ignore the social dimension have destructive consequences. Governments should thus manage Europe's quest for a new place in the globalising world without further damaging this key pillar of the European social system. It is also important to add that firm legal measures are urgently needed to counter hate crimes, and the basic school curricula should be reviewed to include guidance to children on respecting those who are different."

Le Commissaire aux Droits de l'Homme du Conseil de l'Europe fait une déclaration pour la Journée internationale de la tolérance

Strasbourg, 15.11.2006 - A l'occasion de la Journée internationale de la tolérance (16 novembre), le Commissaire Thomas Hammarberg a insisté sur la nécessité, pour les gouvernements européens, d'agir plus fermement pour contenir la poussée actuelle de xénophobie, d'islamophobie et d'anti-tziganisme.

"Si les gouvernements européens ne prennent pas des mesures plus fortes, je crains que ces tendances ne deviennent irréversibles", a déclaré le Commissaire. "Les gouvernements devraient protéger activement les idéaux sur lesquels une grande partie de l'Europe a été bâtie. Il a été reconnu que l'affaiblissement des structures de soutien social et le chômage sont parmi les causes premières des tendances xénophobes. Les politiques économiques qui ignorent la dimension sociale ont des conséquences destructrices. Les gouvernements devraient donc mener la quête pour une nouvelle place de l'Europe dans la mondialisation sans causer plus de dommage à ce pilier essentiel du système social européen. Il est aussi important d'ajouter qu'il faut urgemment répliquer aux crimes de haine par des mesures de justice fermes, et que le curriculum scolaire élémentaire devrait être revu, afin d'éduquer les enfants au respect de la différence".

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.